
Verslag houdende een lijst van vragen 

De vaste commissie voor Economische Zaken, belast met het voorbereidend onderzoek van 
dit voorstel van wet heeft de eer over het onderdeel Economie en Innovatie verslag uit te 
brengen in de vorm van een lijst van vragen met daarop gegeven antwoorden. Met vaststelling 
van het verslag acht de commissie de openbare behandeling van het wetsvoorstel voldoende 
voorbereid.

De voorzitter van de vaste commissie voor Economische Zaken,
Hamer

De adjunct-griffier van de vaste commissie voor Economische Zaken,
Van de Wiel

Nr. Vraag

1 Kunt u nader specificeren waarop de € 189 mln opbrengst van de 
kolenbelasting geraamd is, hoeveel operationeel kolenvermogen en hoeveel 
bedrijfstijd per kolencentrale (hoeveelheid vollasturen) is verondersteld?

 

2 Is u een schatting bekend hoeveel extra vraag er voor de regeling ter 
stimulering van decentrale duurzame opwekking met fiscaal voordeel zou 
zijn, indien deze opengesteld wordt voor (kleine) ondernemers?

 

3 Klopt het dat er in het kader van het Energieakkoord een "reserve budget" 
bestaat van € 375 mln om de 14% duurzame energie te halen in 2020 en 
indien dit het geval is, hoe en waar staat deze op de begroting verwerkt en 
hoe wordt de Kamer daarover geïnformeerd?

 

4 Vindt de oprichting van de in het Energieakkoord beoogde expertisecentrum 
energiebesparing en de verankering van de wettelijk erkende 
maatregellijsten voor energiebesparing al in 2014 plaats?

 

5 Heeft u contact gezocht met de Europese Commissie over mogelijke 
strijdigheid tussen de mededingingswetgeving of de staatssteunregels en de 
afspraken in het Energieakkoord? Zo ja, wanneer was dit en wat was het 
antwoord?

 

6 Wat is het potentieel aan energiebesparing in de gebouwde omgeving in 
Nederland, welke investering is ervoor nodig om deze potentie te realiseren, 
hoeveel geld wordt hiervoor in de begroting voor uitgetrokken en waarop is 
dit bedrag gebaseerd? 

 

7 Kunt u uiteenzetten hoeveel geld u heeft gereserveerd ten behoeve van 
innovatie van alternatieve energie, welke voorwaarden worden hieraan 
verbonden en waar in de begroting staat dit opgenomen?

8 Welk budget is beschikbaar voor het in de markt zetten van innovaties en op 
welke wijze wilt u dit proces ondersteunen? Waar is dit in de begroting 
opgenomen?

9 Kunt u uiteenzetten hoeveel geld wordt geïnvesteerd in de sectoren waarin 
gewerkt wordt met proefdieren, zoals life sciences, farmacie en 
levensmiddelentechnologie en waar is dit in de begroting opgenomen? Kunt 
u uiteenzetten in welke onderzoeksgebieden wordt geïnvesteerd en welk 
proefdiergebruik daarbij wordt verwacht?

10 Zijn er nog subsidieregelingen of belastinguitgaven, waaronder ook 



gederfde belastinginkomsten als gevolg van kortingen, die het gebruik van 
fossiele brandstoffen (de facto) subsidiëren? Zo ja, welk bedrag is hiervoor 
gereserveerd en waar is dit in de begroting opgenomen?

11 Kunt u per begrotingsartikel aangeven waar de vrije ruimte zit, hoe hoog 
deze precies is en kan hiervan een tabel aangeleverd worden? 

 

12 Klopt het dat de eindejaarsmarge circa € 50 mln zal bedragen en kan deze 
nu al ingezet worden? 

 

13 Hoe kan de Kamer inzicht krijgen in de vrije ruimte op de begroting, om op 
die manier effectief gebruik te kunnen maken van haar budgetrecht en waar 
zit de vrije ruimte precies? 

 

14 Kan de Kamer een lijst van projecten krijgen waaruit nog een keuze kan 
worden gemaakt? 

 

15 Klopt het dat de begroting niet dichtgetimmerd is en kunt u inzicht geven in 
de vrije ruimte? 

 

16 Waarom zijn de verplichtingen niet gesommeerd?  
17 Waarom mag het Agentschap Telecom een negatief saldo hebben?  
18 Is het aantal prestatie indicatoren sinds 2011 toegenomen of afgenomen en 

wat is de reden van deze toename of afname? 
 

19 Klopt het dat de steun aan midden- en kleinbedrijf (MKB) vooral via 
banken loopt en dat dus eigenlijk de banken worden gesteund en niet het 
MKB?

 

20 Is de vergroting en versterking van de Garantie Ondernemingsfinanciering 
(GO), Borgstellingsregeling voor het MKB (BMKB) en Qredits bedoeld als 
anti-crisismaatregel en moet deze dus anti-conjunctureel kunnen werken?

 

21 Bevat de vergroting en versterking van de kredietmaatregelen ook ruimte 
voor het herfinancieren van leningen?

 

22 Waarom ziet u het topsectorenbeleid als afzonderlijk spoor naast het 
bedrijfslevenbeleid, terwijl dat in het verleden niet zo was?

 

23 Hoeveel nieuwe MKB bedrijven hebben de afgelopen twee jaar, ten 
opzichte van de periode daarvoor, gebruik gemaakt van de diverse 
innovatiegelden en hoeveel nieuwe MKB bedrijven zijn de afgelopen twee 
jaar aangesloten bij het topsectorenbeleid? 

 

24 De technieken van morgen en overmorgen zijn bepalend voor de vraag of 
Nederland leidend kan zijn en blijven in de wereld, maar zijn de topsectoren 
de technieken van morgen?

 

25 Welke budgeten hebben de verschillende topsectoren nog tot hun 
beschikking? Kunt u in het antwoord specifiek aangeven hoeveel geld elke 
topsector beschikbaar heeft, welk deel daarvan vanuit publieke en welk deel 
uit private middelen afkomstig is, welk deel al is toegekend en hoeveel er 
nog te verdelen is over nieuwe projecten?

26 Kunt u toelichten op welke wijze de samenwerkingsverbanden in de 
topsectoren sterker worden verbonden aan de maatschappelijke opgaven uit 
Horizon2020 en wanneer wordt de Kamer hier uitgebreider over 
geïnformeerd?

 

27 Kunt u toelichten op welke wijze de waardevolle activiteiten van de 
Technologische Topinstituten (TTI's) worden ingebed in de bestaande 
kennisinfrastructuur?

 

28 Kunt u toelichten hoe de toeslag voor Topconsortia voor Kennis en 
Innovatie (TKI-toeslag) wordt vormgegeven en wie deze toeslag int? 

 

29 Hoe gaat de boodschap ‘Global Challenges, Dutch Solutions’ uitgedragen  



worden, welke concrete maatregelen gaat het kabinet hier toe nemen en 
welke doelen heeft het kabinet zich hierbij gesteld? 

30 Wat zijn nu exact de extra financieringsmogelijkheden ten opzichte van het 
al bestaande beleid en welke concrete resultaten worden er per extra 
investering verwacht?

 

31 Denkt u dat het bankwezen voldoende ondernemers van krediet wil 
voorzien, zodat zij cofinanciering hebben om aanspraak te kunnen maken op 
de extra middelen die u beschikbaar stelt via de 
bedrijfsfinancieringsinstrumenten? 

 

32 Hoe worden ‘ de samenwerkingsverbanden in de topsectoren’ sterker 
verbonden aan de maatschappelijke opgaven die een rol spelen in de 
Europese programma’s?

 

33 Kunt u toelichten wanneer er een besluit wordt verwacht over de al dan niet 
op te richten Nationale Hypotheekinstelling en op welke wijze de Kamer 
hierbij wordt betrokken?

 

34 Welke mogelijkheden ziet u om financiering van het bedrijfsleven vanuit 
pensioenfondsen te faciliteren? 

 

35 Hoe is het mogelijk dat met € 30 mln extra voor Qredits er krediet 
beschikbaar komt voor 3000 kleine bedrijven en het plafond wordt 
verhoogd?

 

36 Kunt u toelichten welke verbeteringen in het Middelbaar Beroepsonderwijs 
(MBO) straks bekostigd kunnen worden uit het op te richten 
investeringsfonds voor het MBO in het kader van het Techniekpact?

 

37 Wat is het positieve effect van een maatregel als de innovatiebox welke 
winnaars, die reeds winst maken, met hun innovatie beloont en welk 
marktfalen pakt dit instrument aan?

 

38 Klopt het dat het willekeurig afschrijven enkel loont wanneer een bedrijf 
winst maakt?

 

39 Op welke manier stimuleert u de ontwikkeling van energie-innovaties in 
2014 en op de lange termijn en op welke manier worden deze innovaties 
ook gestimuleerd in het begin van de innovatiecyclus? 

40 Innovatie is onontbeerlijk voor productiviteitsgroei, vandaar dat dit kabinet 
inzet op het bevorderen van innovatie, maar op welke manier stimuleert dit 
kabinet de ontwikkeling van energie-innovaties in 2014 en op de lange 
termijn? Op welke manier worden deze innovaties ook gestimuleerd in het 
begin van de innovatiecyclus? 

41 Kunt u vertellen of het kabinet ook heeft overwogen het minimumbedrag 
voor het Innovatiekrediet te verlagen, om zo een grotere groep startende 
ondernemers te kunnen bedienen? Zo nee, waarom niet? Zo ja, waarom is 
hier niet voor gekozen?

42 Welke middelen zijn er beschikbaar voor cofinanciering bij voor de 
Operationele programma’s bij het Europees Fonds voor Regionale 
Ontwikkeling (EFRO)? 

43 Ligt het behalen van de doelstelling om in deze kabinetsperiode de 
regeldruk voor ondernemers met € 2,5 mld euro te verlagen op schema? 

44 Is er een peiling geweest wat ondernemers vinden van de 
ondernemerspleinen? Zo ja, kunt u die naar de Kamer sturen?

45 Wanneer heeft de laatste nulmeting plaatsgevonden of herijking 
plaatsgevonden van administratieve lasten?

46 Kunt u toelichten welke andere afspraken er zijn gemaakt met de 



detailhandel tijdens de rondetafel-bijeenkomst in juli en op welke wijze 
worden deze afspraken uitgewerkt en opgevolgd?

47 Kunt u een overzicht geven van de geplande en verwachte wijze van verdere 
behandeling van de verordening ter versterking van een Interne 
Telecommarkt in Brussel en Nederland? Welke reacties heeft u ontvangen 
van de ICT- en telecomsector op de voorstellen in deze verordening en kunt 
u toelichten in hoeverre de voorstellen in de verordening investeringen in 
Nederland ter verbetering van de ICT-infrastructuur aantrekkelijk maken?

 

48 Kunt u in uw middellangetermijnvisie op de ontwikkeling van 
telecommunicatie en het internet ook ingaan op de voorstellen van 
Eurocommissaris Kroes?

 

49 Kunt u aangeven op welke manier en wanneer u de Kamer gaat informeren 
over de volgende frequentie-uitgifte?

 

50 Kunt u het programma Digiveilig en de aangekondigde activiteiten op het 
gebied van privacy gedetailleerder toelichten? 

 

51 Kunt u aangeven wat precies de opdracht is van de Taskforce Leegstand, 
voor hoe lang de taskforce een mandaat heeft en hoeveel geld er is gemoeid 
met deze taskforce? Kunt u de relatie aangeven tussen de Taskforce 
Leegstand en de vanuit MKB-Nederland georganiseerde Winkeltop waarin 
over een breed scala aan structurele problemen in de winkelmarkt wordt 
gesproken, waaronder over leegstand? Zijn er nog andere soortgelijke 
initiatieven? Zo ja, wat is precies de meerwaarde van deze taskforce?

 

52 Kunt u aangeven waarom de Taskforce Leegstand zich beperkt tot de 
leegstand in de winkelmarkt en hoe betrekt u andere problematiek in uw 
aanpak, zoals winkellocatiebeleid, de Europese Dienstenrichtlijn en 
ruimtelijke ordening?

 

53 Kunt u toelichten wat de Taskforce Leegstand behelst?  
54 Kunt u een zo specifiek mogelijk overzicht van de voorbereiding van de 

volgende frequentie-uitgifte geven, inclusief de planning van de consultatie 
de nieuwe veilingopzet en de wijze waarop de evaluatie van de laatste 
veiling hierbij betrokken wordt?

 

55 Op welke punten brengt de verordening Interne Telecommarkt overdracht 
van nationale bevoegdheden aan de Europese Unie (EU) met zich mee? 

 

56 Klopt het dat de verordening Interne Telecommarkt meer dan twee 
aanbieders van vaste telecommunicatienetwerken in een lidstaat verbiedt? 

 

57 Welke effecten hebben de Telecomplannen van Eurocommissaris Kroes 
voor de ontwikkelingen van de Nederlandse telecomsector en de 
consumenten? 

 

58 Wat is de totale leegstand in Nederland van het aantal winkelpanden? Welke 
voortgang is er gemaakt met de taskforce? 

 

59 Op welke manier zal de verordening ter versterking van een Interne 
Telecommarkt worden behandeld door het kabinet?

 

60 Stuurt u de evaluatie van de multibandveiling tijdig naar de Kamer en kunt u 
toezeggen het uitgiftebeleid eerst met de Kamer te bespreken alvorens u het 
beleid formuleert? 

 

61 Kunt u de Kamer, in de voorbereiding op het wetsvoorstel voor 
modernisering van de universele postdienst (UPD), informeren over de 
precieze daling van het postvolume, over heel Nederland en per provincie en 
kunt u dit onderbouwen met cijfers? Kunt u tevens aangeven hoeveel 
werknemers werkzaam zijn binnen de UPD? Kunt u een vergelijking maken 

 



met andere Europese landen, zoals het Verenigd Koninkrijk, België, 
Duitsland en Frankrijk en kunt u ook deze antwoorden onderbouwen met 
cijfers? 

62 Op welke manier is de wetenschap betrokken bij het Energieakkoord en 
welke rol speelt innovatie hierbij? 

 

63 Hoe wordt voorkomen dat met het huidige energiebeleid en het gesloten 
Energieakkoord een focus op de nabije toekomst ligt, in plaats van ook 
vergezichten te ontwikkelen waarbij technologieën als Zon-PV een grote rol 
spelen?

 

64 Hoe wordt in 2014 een integrale aanpak gestimuleerd in de transitie van de 
gebouwde omgeving zodat decentrale opwekking door particulieren van de 
grond komt? 

 

65 Is met de uitvoering van de afspraak om 1,5% van het finale energiegebruik 
te besparen volledig voldaan aan de eisen uit de Energy Efficiency 
Directive? Zo nee, hoe wordt dat dan alsnog gerealiseerd?

 

66 Hoe groot wordt het aparte budget voor wind op zee per jaar en in totaal ter 
realisatie van de beoogde 4450 Megawatt (MW)?

 

67 Is het totale budget voor de Stimuleringsregeling duurzame energieproductie 
(SDE+) berekend met het uitgangspunt dat het net-op-zee binnen de 
projectkosten voor wind op zee zit en dus binnen de kostendaling van 150 
euro/MWh in 2015 en de daling daarna?

 

68 Hoe groot wordt het bedrag voor de op 25 petajoule (PJ) begrensde 
hoeveelheid bij- en meestook biomassa per jaar tot 2020?

 

69 Hoeveel wordt er voor de jaren tot 2020 jaarlijks aan (meerjarige) SDE+ 
verplichtingen aangegaan om tot 16% in 2023 te komen?

 

70 Leidt de korting op de Energie-investeringsaftrek (EIA) in 2014 tot een korting op 
projecten die reeds een SDE+ beschikking hebben, gebaseerd op EIA 
subsidie?

 

71 Hoe wordt in 2014 en in de periode daarna een integrale aanpak 
gestimuleerd in de transitie van de gebouwde omgeving zodat decentrale 
opwekking door particulieren van de grond komt? 

 

72 Kunt u, uitgesplitst naar woningcorporatie, aangeven wat nu de 
energiezuinigheid is van de woningvoorraad en om hoeveel woningen het 
gaat?

 

73 Bent u bereid een indicator op te nemen in de begroting, op basis waarvan 
de voortgang van de door de woningbouwcorporaties beloofde additionele 
investeringen in energiebesparing inzichtelijk gemaakt wordt?

 

74 Kunt u per regionale uitvoeringsdienst (RUD) aangeven hoeveel FTE er 
(extra) beschikbaar komt voor de handhaving van de Wet Milieubeheer met 
betrekking tot energiebesparing?

 

75 Hoe wordt, gelet op het opheffen van de Productschappen en de 
bijbehorende bevoegdheden, de naleving van de in het Energieakkoord 
gemaakte afspraken gehandhaafd?

 

76 Hoe wordt de prestatie waaraan de corporaties zich gecommitteerd hebben 
vastgesteld in 2014, 2015, 2016 en 2017 (zowel qua woningvoorraad als 
geld)?

 

77 Hoe wordt de prestatie waaraan de corporaties zich gezamenlijk 
gecommitteerd hebben vastgesteld per individuele organisatie?

 

78 Hoe wordt rekening gehouden met verkochte huurwoningen bij het 
vaststellen van het gemiddelde energielabel B?

 



79 Hoe wordt de € 400 mln subsidie verdeeld tussen de 
woningbouwverenigingen?

 

80 Hebt u contact gezocht met de Europese Commissie om bevestiging te 
krijgen dat de passages in het Energieakkoord wat betreft de Energy 
Efficiency Directive (bijvoorbeeld met betrekking tot de 
warmtekrachtkoppeling (WKK)) overeenkomen met een juiste 
implementatie van de EED richtlijn?

 

81 Kunt u aangeven of de additionele middelen voor energie-innovatie alleen 
aan de topsector Energie ter beschikking worden gesteld, of kunnen ook 
andere sectoren met energiebesparende innovaties of bijvoorbeeld nieuwe 
opwekkingstechnieken (denk bijvoorbeeld aan energie uit 
waterzuiveringsslib) gebruik maken van deze middelen?

 

82 Kunt u toelichten wat de formele status is van het Energieonderzoek 
Centrum Nederland (ECN), is dit een TKI of een TO2-organisatie? Hoe 
wordt dit onderscheid bepaald en op welke wijze wordt het ECN 
gefinancierd?

 

83 Hoe borgt u dat de kennis, die op dit moment ontwikkeld wordt voor 
energie-innovatie, niet ongebruikt blijft en daadwerkelijk wordt toegepast in 
de sector?

 

84 Op welke manier wordt in 2014 en de periode daarna in fundamenteel 
onderzoek en technologische ontwikkeling van energie-innovatie 
geïnvesteerd om ervoor te zorgen dat er nieuwe technologieën worden 
ontwikkeld die de komende jaren voor benodigde kostprijsverlagingen 
zorgen? 

 

85 Om een volledig duurzame energievoorziening op termijn te bereiken wordt 
in de begroting van 2014 aandacht besteed aan de afvang, gebruik en opslag 
van CO2 (CCS), maar wat doet u het komende jaar aan de thematiek opslag 
van duurzame energie, om op bijvoorbeeld windstille dagen de 
mogelijkheden te hebben energie op te slaan? 

 

86 Hoe borgt dit kabinet dat de kennis die op dit moment ontwikkeld wordt 
voor energie-innovatie, niet wegvloeit en opdroogt binnen een aantal jaren 
en op welke manier komt dit terug in de begroting van 2014? 

 

87 Als een kolencentrale gebruik maakt van CO2 afvangst en opslag, is het dan 
mogelijk om voor dat deel van de kolen waarvan de CO2 wordt afgevangen 
en opgeslagen, geen kolenbelasting in rekening te brengen?

 

88 Hoe wordt een lange termijn perspectief op het energiebeleid geborgd in het 
energieakkoord, waarbij ook aandacht wordt besteed aan de tijd die nodig is 
voor het ontwikkelen van technologische innovaties? 

 

89 Kunt u aangeven in hoeverre er sprake is van samenwerking tussen de 
Centers of Expertise vanuit Onderwijs, Cultuur en Wetenschap (OCW) en 
de TKI's vanuit het topsectorenbeleid? 

 

90 Waarom staat de innovatiebox niet in de overzichtstabel bedrijfslevenbeleid 
en topsector?

 

91 Betekent het ontbreken van de innovatiebox in het rijtje van innovatie-
instrumenten dat deze box een ander doel heeft?

 

92 Missen er nog taakstellingen in de overzichtstabel?  
93 Kunt u toelichten wat de voornaamste conclusies en aanbevelingen zijn uit 

de in 2013 uitgevoerde beleidsdoorlichting Groen Onderwijs? In hoeverre 
en waarom is een scheiding van het groene onderwijs van het overige 
onderwijs dat onder OCW valt, nog van toegevoegde waarde?

 



94 Kunt u toelichten of er al een verdeling is gemaakt in de additionele 
middelen van € 5 mln uit het stimuleringspakket voor kredietverlening ten 
behoeve van het bevorderen van ondernemerschap tussen het flankerend 
beleid enerzijds en crowdfunding en kredietunies anderzijds? Zo ja, hoe ziet 
die verdeling eruit?

 

95 Kunt u uitleggen hoe de € 5 mln in 2013 aan extra beschikbare financiële en 
organisatorische ondersteuning van nieuwe financieringsvormen, zoals 
crowdfunding en kredietunies en voor voorlichting en kennisvergroting bij 
het MKB over (alternatieve) financiering, wordt vormgegeven, welke acties 
en maatregelen komen er en wat is het tijdpad, moet het budget in 2013 
uitgegeven worden of is er een doorloop naar 2014 mogelijk? Hoe sluiten 
deze acties en maatregelen aan op uw brief van 7 februari 2013 (Kamerstuk 
32637, nr. 49) waarin u ook al een aantal acties en maatregelen noemt, wat 
is de stand van zaken van die acties?

 

96 Is de € 75 mln voor vroege fase financiering en investeringen van informal 
investors in jonge en kleine bedrijven revolverend bedoeld?

 

97 Worden de extra middelen voor internationaal ondernemen toegevoegd aan 
het budget voor de Netherlands Foreign Investment Agency (NFIA) en in 
hoeverre is er binnen het NFIA ook aandacht voor het promoten van 
Nederlandse bedrijven in het buitenland?

 

98 Kunt u een toelichting geven op de hoogte van de BMKB-premie voor 
ondernemers die gebruik maken van deze borgstellingsregeling?

 

99 Waarom vallen kredietunies inmiddels wel en crowdfunding-organisaties 
niet onder de BMKB-regeling en wanneer kunnen crowdfunding 
organisaties daar wel onder vallen? Wat is uw mening over het gelijke 
speelveld als het gaat om financiering van MKB in relatie tot de BMKB-
regeling? 

 

100 Kunt u toelichten wat het effect is van de kredieten die worden verleend 
door Qredits, welk percentage leidt tot succesvolle ondernemingen en 
waardoor wordt het succes bepaald?

 

101 Zijn er nog belemmeringen in regelgeving ten aanzien van alternatieve 
financieringsvormen zoals kredietunies, crowdfunding en MKB-obligaties? 
Zo ja, welke belemmeringen zijn er en wat onderneemt u om die 
belemmeringen te slechten?

 

102 Qredits wordt versterkt in 2013 en 2014, maar wat gebeurt er in 2015?  
103 Waarom is de cofinanciering EFRO een nieuwe mutatie, welke nieuwe 

gebeurtenis ligt daaraan ten grondslag?
 

104 Hoe verhoudt de toelichting op ‘boetetaakstelling high trust’ zich tot het 
Belastingplan?

 

105 Waarom wordt bij ‘boetetaakstelling high trust’ gesteld dat 
besparingsverliezen worden gecompenseerd op de EZ-begroting bij 
subsidies voor bedrijven, maar in het Belastingplan dat dit taakstellend 
wordt verminderd op innovatieaftrekken?

 

106 Kunt u aangeven waarom het verhogen van de boetetaakstelling in het EZ 
domein niet haalbaar is? 

107 Kunt u aangeven waar de verwachte daling van de gasprijs op gebaseerd is, 
gezien de verwachting dat het gas steeds schaarser wordt en daardoor 
logischerwijs juist duurder zou worden? 

 

108 Van welk productievolume bent u uitgegaan in de raming van de 
aardgasbaten de komende jaren en betreft dat een verdere stijging ten 

 



opzichte van 2013? 
109 Kunt u een uitsplitsing geven van de verschillende potten waarmee de 

BMKB gemuteerd wordt?
 

110 Waarom fluctueert het budget voor de Nederlandse Organisatie voor 
toegepast natuurwetenschappelijk onderzoek (TNO) zo in de tijd?

 

111 Waarom fluctueert het budget voor de Grote Technologische Instituten 
(GTI’s) zo in de tijd?

 

112 Gaat de opmerking, dat goed functionerende markten een optimale prijs- 
kwaliteitverhouding kennen, met gebruikers die keuzevrijheid hebben, ook 
op voor de huidige markt voor vaste telefonie? Zo ja, op welke wijze? Zo 
nee, waarom niet? 

 

113 Kunt u uw verantwoordelijkheid zoals geformuleerd onder ‘Stimuleren’ 
nader toelichten?

 

114 Kent de huidige vaste telefonie markt voldoende keuzevrijheid? Zo ja, op 
welke wijze? Zo nee, waarom niet? Welke maatregelen overweegt u om de 
keuzevrijheid voor de consumenten op de markt van vaste telefonie te 
vergroten?

 

115 In welke orde van grootte lag het substantiële tekort in het financieringsplan 
voor de doorstart van Thermphos?

 

116 Wat wordt precies bedoeld met het “onvoldoende uitgewerkte” technische 
plan?

 

117 In hoeverre is het al gelukt om de ontslagen medewerkers van Thermphos 
aan een andere baan te helpen en hoeveel medewerkers komen er nu alsnog 
op straat te staan en op welke manier worden zij geholpen om een nieuwe 
baan te vinden?

 

118 Wat gaat de totale sanering van het terrein van Thermphos kosten en welk 
deel van de kosten kan uit de boedel worden betaald?

 

119 Hoe staat het met de uitvoering van het PvdA-actieplan "Nederland verdient 
beter", dat tijdens het algemeen overleg Bedrijfslevenbeleid van 6 juni 2013 
besproken is en in hoeverre zijn de vier maatregelen al uitgevoerd? 

 

120 Klopt het dat de Europese Commissie de aanwezigheid van twee aanbieders 
van Next Generation Access netwerken (KPN en kabel) voldoende 
concurrerend acht waardoor toegangsregulering achterwege kan blijven en 
wat is hierop uw visie?

 

121 Hoezeer is de focus van de Autoriteit Consument en Markt (ACM) de 
afgelopen jaren verschoven van zuivere controleur van marktwerking naar 
behartiger van consumentenbelangen?

 

122 Kunt u de ontwikkelingen in de vaste telecommunicatiemarkt nader 
toelichten en hoe ontwikkelt de markt van vaste telecommunicatie in 
Nederland zich wat u betreft in vergelijking met andere lidstaten in de 
Europese Unie? Klopt het dat de prijzen en omzetten op de vaste 
telecommunicatiemarkt overwegend stijgen, terwijl de prijzen en omzetten 
op de mobiele markt op dit moment afnemen, en houdt dit verband met 
afnemende concurrentie op de vaste markt?

 

123 Wat is uw visie op de trend naar quad play, oftewel bundels van vast en 
mobiel samen, en kunnen vaste aanbieders net zo eenvoudig mobiele 
diensten aanbieden als mobiele aanbieders vaste diensten? Verwacht u dat 
de trend naar quad play leidt tot meer of minder concurrentie?

 

124 Kunt u toelichten of het beoogde plan, voor de afronding van het voorstel 
een gestroomlijnde methodiek van doorbelasting van toezichtskosten aan 

 



onder toezicht gestelde ondernemingen voor ACM, ook voor de 
Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit (NVWA) geldt? 

125 Bedoelt u met de voorbereiding van voorstellen om de eisen van de UPD 
meer in lijn te brengen met de behoeften van gebruikers, ook de structureel 
dalende postvolumes? 

 

126 Kunt u de ontwikkelingen in de vaste telecommunicatiemarkt nader 
toelichten?

 

127 Hoe beoordeelt u de trend naar quadplay, waarbij vaste en mobiele diensten 
gebundeld worden aangeboden? Hoe voorkomt de regering dat deze 
ontwikkeling leidt tot een marktstructuur waarin alleen KPN en kabel in 
staat zijn deze bundels concurrerend aan te bieden en daarmee op termijn 
ook de mobiele markt terugvalt tot het concurrentieniveau van de vaste 
markt?

 

128 Welke wetgeving en instrumenten hebben u en de toezichthouders in 
Nederland tot hun beschikking om marktwerking op de markt van vaste 
telecommunicatie te bevorderen? Welke speerpunten hebben u en de 
toezichthouders voor de vaste telecommunicatiemarkt in 2014 en welke 
impact hebben de bezuinigingen op de ACM voor het toezicht op de vaste 
telecommunicatiemarkt in 2014?

 

129 Op welke wijze wilt u middels de termijnvisie telecommunicatie en internet 
inspelen op de groeiende maatschappelijke behoefte voor zogenaamde quad 
play bundels en welke maatregelen treft u daartoe? 

 

130 Is het idee dat de, door het bedrijfsleven betaalde, toezichtskosten van de 
ACM zullen toenemen met het nieuwe voorstel voor een gestroomlijnde 
methodiek?

 

131 In de begroting is een bedrag voor PIANOo en voor Tenderned gezamenlijk 
opgegeven, kunt u een onderverdeling maken van dit budget voor 
Tenderned en PIANOo? 

 

132 Welk deel van de kosten van Tenderned is gebaseerd op de wettelijke taken 
(statistiekverplichting) en welk deel van de kosten is gebaseerd op niet-
wettelijke taken, zoals het faciliteren van het onderhands aanbesteden, het 
digitaal inschrijven, promotie en dergelijke? 

 

133 In de begroting staat dat 77% van het geraamde bedrag voor PIANOo en 
Tenderned bestaat uit een juridische verplichting van in het verleden 
aangegane verplichtingen: welke verplichting is dit en hoe is deze ontstaan? 

 

134 Kunt u verklaren waarom de kosten voor PIANOo en Tenderned 
gezamenlijk dalen van € 7 mln in 2012 naar € 2 mln in 2013 en dan weer 
stijgen naar meer dan € 6 mln voor de jaren daarna? 

 

135 Kunt u aangeven welk deel van welke wettelijke verplichting behoort tot de 
taken van PIANOo en welke van TenderNed tegen welke concrete kosten? 

 

136 Wat is de reden van de fluctuatie in de reeks voor PIANOo en TenderNed?  
137 Kunt u toelichten wat de huidige penetratiegraad is van digitale TV en 

voorziet u reeds een afschakelmoment voor analoge TV? Wat zijn de 
financiële gevolgen voor bedrijven wanneer een afschakelmoment wordt 
ingesteld en wat zijn de financiële gevolgen voor de overheid? Is er sprake 
van een afnemende trend van analoge FM? Zo ja, kan de minister dat 
onderbouwen met cijfers? Wat bedoelt de minister met een relatief korte 
termijn? Waarom is in 2016 € 100.000 geraamd voor de digitalisering van 
regionale radio (een groot verschil ten opzichte van de andere jaren)?

 

138 Kunt u aangeven hoe het zit met de verspreiding van TDAB capabele  



ontvangers in auto’s? 
139 Heeft een succesvolle uitrol van digitale radio ook consequenties voor de 

middengolf-frequenties of worden alleen de analoge FM-frequenties 
afgeschakeld? 

 

140 Is de streefwaarde van 50% bereik voor digitale radio realistisch gezien het 
aantal digitale radio-ontvangers dat aangeboden en verkocht wordt?

 

141 Wanneer vindt het overleg plaats met het ministerie van Onderwijs, Cultuur 
en Wetenschap over de (her)uitgifte van frequenties voor 
omroeptoepassingen voor publieke en commerciële radio en televisie? 

 

142 Wat zal uw inzet zijn bij de besluitvorming op Europees niveau met 
betrekking tot de frequentiebanden die beschikbaar moeten worden gesteld 
voor mobiel breedband, zet u daarbij in op netneutraliteit? Wanneer wordt 
toegewerkt naar een volledige interne markt, werkt u met uw Europese 
counterparts toe naar een Europese veiling in de toekomst? Is dat een 
mogelijk toekomstscenario? 

 

143 Kunt u toelichten welke acties in gang worden gezet voor de bewustwording 
van de eindgebruiker en de bedrijven van het belang van 
privacybescherming?

 

144 Kunt u in één overzicht een duidelijk beeld geven van alle middelen die in 
2014 beschikbaar worden gesteld ter verbetering van ICT en cybersecurity? 

 

145 Wat is de relatie tussen het Platform Internetveiligheid en het Nationaal 
Cyber Security Centrum (NCSC)?

 

146 Is de Herfindahl Hirschman Index (HHI) ook beschikbaar voor de markt van 
vaste telefonie? Zo ja, kan de Kamer deze ontvangen inclusief uw 
toelichting hierop? Zo nee, is de regering bereid een HHI te (laten) bepalen 
van de vaste telecommarkt en deze met de Kamer te delen?

 

147 Kunt u een indicatie geven van de marktconcentratie voor het vaste netwerk 
en kunt u ingaan op het verband tussen mobiele en vaste netwerken in 
relatie tot concurrentie en mededinging?

 

148 Is het uw verwachting dat, nu de mobiele telecomveiling geweest is, de HHI 
sterk zal dalen?

 

149 Welke statistieken van het Centraal Bureau voor de Statistiek (CBS) worden 
wegens de bezuinigingen beëindigd, in frequentie verlaagd of versoberd en 
welke gevolgen verwacht u dat dit heeft? 

 

150 Waarom is de doelstelling ‘bekendheid van ConsuWijzer’ verwijderd?  
151 Kunt u de Nederlandse inzet in de Europese Commissie en de Europese 

Conferentie van administraties voor Post en Telecommunicatie (CEPT) ten 
aanzien van de frequentieverdelingen toelichten?

 

152 Is de btw-vrijstelling voor de post Europees verplicht of een puur 
Nederlandse maatregel?

 

153 Kunt u aangeven wanneer de nieuwe cijfers van het CBS ten aanzien van de 
R&D-uitgaven als percentage van het Bruto Binnenlands Product (BBP) 
voor 2012 beschikbaar zijn en bent u bereid de Kamer hierover te 
informeren?

 

154 Klopt wat in het Financieel Dagblad van 24 september 2013 staat, namelijk 
dat het topsectorenbeleid een organisatorisch monster is, en een grote 
verspilling van tijd en energie? 

 

155 Is de bezuiniging van € 138 mln op de Wet Bevordering Speur- en 
Ontwikkelingswerk (WBSO) en Research & Development Aftrek (RDA) al 
verwerkt in deze begroting en klopt het dat deze extra bezuiniging komt 

 



bovenop de € 160 mln (WBSO) en € 60 mln (topsectoren) bezuinigingen uit 
het regeerakkoord? Klopt het dat er een verband is tussen de € 138 mln euro 
en het niet halen van extra boete-inkomsten door de ACM? Is er geen 
andere oplossing? 

156 Hoe groot is de kans dat Nederland in 2020 2,5 % van het BBP aan R&D 
besteedt?

 

157 Kunt u aangeven of u ook risico’s ziet in het stimuleren van privaatpublieke 
samenwerking tussen kennisinstellingen en bedrijven, bijvoorbeeld voor de 
onafhankelijkheid en dus betrouwbaarheid en volledigheid van het gedane 
onderzoek?

158 Weet u of bekend is welk percentage van aangevraagde patenten door 
publieke partijen wordt aangevraagd en welk percentage door private 
partijen, is daarnaast bekend hoeveel patenten de TO2-organisaties hebben 
aangevraagd in de afgelopen jaren en hoe deze verdeeld zijn over de TO2-
organisaties? Zo ja, bent u bereid deze informatie met de Kamer te delen?

 

159 Kunt u aangeven wanneer de Kamer de nieuwste cijfers ten aanzien van het 
aandeel innoverende bedrijven in Nederland van het CBS en Eurostat kan 
verwachten, aangezien de laatst bekende cijfers uit 2010 stammen en de 
enquête tweejaarlijks wordt gehouden? Bent u bereid de Kamer te 
informeren over de uitkomsten van de enquête uit 2012?

 

160 Tellen voor de tabel enkel de vanuit Nederland aangevraagde patenten mee 
of alle door bedrijven met een Nederlands hoofdkantoor aangevraagde 
patenten?

 

161 Kunt u verduidelijken op welke wijze de TKI-toeslagenregeling 2014 wordt 
vereenvoudigd en verruimd en op welke wijze de Kamer hierbij wordt 
betrokken?

 

162 Kunt u verduidelijken wat het 'stroomlijnen van de MKB 
innovatiestimulering Topsectoren (MIT-regeling)' inhoudt?

 

163 Kunt u de beleidswijzigingen die u noemt, nader en meer gedetailleerd 
toelichten? 

 

164 Kunt u aangeven hoeveel FTE er nodig is om de TKI-toeslagen te 
controleren en hoeveel A4-tjes er gemiddeld ingevuld dienen te worden om 
aanspraak te maken op een TKI-toeslag? 

 

165 Wat valt er onder het bedrag dat overgemaakt wordt aan Agentschap NL via 
artikel 12?

 

166 Kunt u aangeven op welke wijze er vanuit het topsectorenbeleid meer 
aandacht wordt besteed aan economische diplomatie?

 

167 Van de generieke instrumenten van het innovatiebeleid komt 35% van het 
budget bij het grootbedrijf terecht, om hoeveel bedrijven gaat dit? 

 

168 Hoeveel MKB bedrijven zijn gaan innoveren door gebruik van het 
innovatiefonds MKB+?

 

169 Welke percentage komt terug van het bedrag dat via het Innovatiekrediet 
wordt weggezet?

 

170 Kunt u toelichten of het klopt dat de verwachting is dat slechts 34 bedrijven 
in 2014 gebruik zullen maken van het Innovatiekrediet? Waarom is dit 
aantal zo laag en heeft dit te maken met het relatief hoge minimale 
aanvraagbedrag?

 

171 Kunt u toelichten of er niet reeds een pilot was waarbij TKI's hun TKI-
toeslagmiddelen mochten inzetten ten behoeve van een grotere 
betrokkenheid van het MKB bij het topsectorenbeleid? Waarom wordt hier 

 



gekozen voor pilots en niet voor een generieke regeling, heeft u ook 
overwogen over te gaan tot een verplicht percentage van de TKI-toeslag dat 
ingezet dient te worden ten behoeve van de MKB-betrokkenheid? Zo ja, 
waarom is hier niet voor gekozen?

172 Kunt u aangeven op welke wijze het MIT-budget wordt verdeeld over de 
topsectoren en de doorsnijdende thema's?

 

173 Kunt u aangeven wat de budgeten zijn voor de MIT-regeling per topsector?  
174 Kunt u aangeven hoe groot de bekendheid is onder het Nederlandse MKB 

ten aanzien van het Eurostars-programma en hoe gaat u er voor zorgen dat 
Nederland optimaal gebruik maakt van het verruimde Eurostars II-
programma?

 

175 Kunt u toelichten in welke landen Innovatie Attachés actief zijn en op welke 
wijze zij zorgen voor internationalisering van de innovatiecontracten? Op 
welke wijze werken de Innovatie attachés samen met de NFIA en op welke 
wijze zorgen de innovatie-attachés ook voor het onder de aandacht brengen 
van Nederlandse innovaties in het buitenland en het vergroten van de 
exportkansen voor deze innovaties?

 

176 Wat is het voordeel van het laten uitvoeren van innovatie-instrumenten door 
een agentschap in plaats van door het ministerie zelf?

 

177 Hoe snel kan de capaciteit van NL-Octrooicentrum (NL-OC) worden 
afgebouwd wanneer het Europees octrooi volledig wordt ingevoerd?

 

178 Kunt u toelichten welke andere status u overweegt voor TNO, als het de 
status als Zelfstandig Bestuursorgaan verliest?

 

179 Welke maatregelen zijn genomen om te voorkomen dat TNO met de markt 
concurreert?

 

180 Op welke manier is het aanvragen en ontvangen van een TKI-toeslag 
versimpeld?

 

181 Kunt u aangeven waarom TNO slechter scoort qua klanttevredenheid dan de 
andere TO2-organisaties? Op welke wijze is tot deze cijfers gekomen en 
waarom is er geen sprake van een externe evaluatie van de 
klanttevredenheid?

 

182 Kunt u toelichten of het juist is dat het Geo Return systeem, dat het 
European Space Agency (ESA) hanteert, negatief uitwerkt voor Nederland, 
omdat de Nederlandse ruimtevaartindustrie gelimiteerd wordt in haar 
opdrachten vanuit ESA door de hoogte van de Nederlandse bijdrage (omdat 
de Nederlandse ruimtevaartsector zeer concurrerend is en de bijdrage van de 
Nederlandse overheid via fiscale maatregelen als WBSO en RDA niet 
meetelt in de berekening van de bijdrage)? Zo ja, bent u voornemens dit aan 
te kaarten bij de volgende ESA-ministersconferentie in Luxemburg?

 

183 Kunt u toelichten waar de verdeling van de ontvangsten van de 
Rijksoctrooiwet in is vastgelegd en bestaat de mogelijkheid deze te 
wijzigingen ten gunste van Nederland? 

 

184 Kunt u verklaren waarom het aantal bedrijven met een speur- en 
ontwikkelingswerk (S&O) verklaring is gestegen en wat is de verwachting 
voor 2013 en 2014?

 

185 Hoeveel bedrijven verwacht u die in 2014 gebruik gaan maken van de 
WBSO-mogelijkheden? 

 

186 Kunt u uitleggen of de onder uitputting van de RDA-regeling in 2012 komt 
door onvoldoende bekendheid met de regeling of door andere factoren? Zo 
ja, welke? Wat is de verwachting ten aanzien van de onder uitputting van de 

 



RDA-regeling in 2013?
187 Hoeveel jaar zit er gemiddeld tussen een in de onderzoeksfase afgegeven 

S&O verklaring en het moment waarop de innovatiebox korting op de 
vennootschapsbelasting daadwerkelijk wordt toegepast? 

 

188 Hoeveel matches zijn tot op heden tot stand gebracht via het Techniekpact 
en in hoeverre ligt het aantal matches op schema?

 

189 Welke beleidsambitie heeft u voor de ambachtseconomie en welke 
maatregelen vloeien voort uit het SER-advies ‘Handmade in Holland’?

 

190 Op welke manier gaat het kapitaal van de Regionale 
Ontwikkelingsmaatschappijen (ROMs) herverdeeld worden? 

 

191 Klopt het dat slechts 1% van het MKB investeert in het buitenland, zoals in 
het FD stond van 20 september jl., wat zijn daarvan de redenen? Welk 
beleid is er om dat percentage te vergroten?  

 

192 Wat is de laatste stand van zaken met betrekking tot de ROM Zuidvleugel?  
193 Klopt het dat de huidige faillissementswetgeving leidt tot vernietiging van 

bedrijven (zoals ook in het FD staat van 21 september 2013) en klopt het dat 
het prepack wetsvoorstel dit nog verergert? Kan het omzetten van vreemd 
vermogen in eigen vermogen leiden tot het behoud van meer bedrijven? 

 

194 Klopt het dat KPN slechts onder bepaalde voorwaarden een 
beschermingswal mag opwerpen, zoals staat in het FD van 21 september? 
Klopt het dat het moet gaan om lange termijn waarde creatie en continuïteit 
van der hele vennootschap en op welke rechterlijke uitspraak is de 
maximale termijn van de beschermingswal gebaseerd? 

 

195 Wanneer heeft u de cijfers ten aanzien van de ondernemersquote en het 
aandeel snelle groeiers voor de periode 2011/2013 en bent u bereid deze te 
delen met de Kamer?

 

196 Hoe zal naar verwachting de ondernemersquote zich ontwikkelen na 2012 
en hoe zal naar verwachting het aandeel snelle groeiers zich ontwikkelen in 
de komende jaren?

 

197 Op welke wijze is de ambachtseconomie opgenomen in de kengetallen?  
198 Op welke wijze is het aantal geplande en geslaagde bedrijfsoverdrachten 

opgenomen in statistieken en kengetallen?
 

199 Welk percentage van de BMKB wordt ingezet voor bedrijfsoverdrachten, de 
13% die prof. Van Teeffelen noemt, of de 30% die u noemt? 

 

200 Op welke kwalitatieve aspecten van ondernemerschap zal het beleid worden 
afgestemd?

 

201 Hoeveel bedrijven, niet zijnde familiebedrijven, zijn in de afgelopen vijf jaar 
succesvol overgedragen en hoeveel bedrijven slaagden daar niet in?

 

202 Hoeveel procent van de borgstellingskredieten van het BMKB is de 
afgelopen vijf jaar ingezet voor bedrijfsoverdrachten buiten de categorie 
familiebedrijven? 

 

203 Op welke wijze wordt de inzet van het BMKB voor bedrijfsopvolging onder 
de aandacht gebracht van ondernemers die hun bedrijf willen verkopen aan 
derden?

 

204 In welke mate zijn banken bekend met en betrokken bij de inzet van de 
BMKB voor bedrijfsoverdracht?

 

205 Kunt u een overzicht verschaffen van de middelen en de benutting ervan ter 
bevordering van een geslaagde bedrijfsoverdracht?

 

206 Wat zijn de voor- en nadelen van het oormerken van een deel van de 
borgstellingskredieten voor bedrijfsopvolging?

 



207 Klopt het dat er voor 2014 minder geld beschikbaar is voor ICT beleid? 
Welke gevolgen heeft dat voor de ambitie om in de top vijf van de 
wereldwijde ranglijst voor digitale economieën te blijven? 

 

208 Waarom neemt het bedrag voor de BMKB na 2014 sterk af?  
209 Kunt u nader toelichten wat de reden is van de structurele daling in de 

uitgaven aan ICT-beleid?
 

210 Kunt u nader toelichten wat de reden is voor de eenmalige substantiële 
toename van de bijdrage aan Agentschap NL in 2013?

 

211 Kunt u aangeven hoe verwachtingen over schade-uitbetalingen gepaard 
kunnen gaan met een juridische verplichting van 100% van het budget voor 
de verschillende garanties?

 

212 Klopt het dat oplichters en faillissementsfraudeurs zich nog steeds kunnen 
inschrijven bij de Kamer van Koophandel, waarom is dit zo? 

 

213 Is bij het bedrag voor de Kamer van Koophandel (KvK) al rekening 
gehouden met het instellen van een Centraal Aandeelhoudersregister 
(CAR)?

 

214 Wat zullen de kosten zijn voor het CAR bij de KvK?  
215 Is er na 2013 geen budget meer nodig voor microkrediet?  
216 Hoe komen de opbrengsten van de startersboete van de KvK terug op de 

EZ-begroting?
 

217 Kunt u aangeven op welke wijze de feitelijke benutting van de BMKB 
samenhangt met de conjunctuur, is er juist niet sprake van een grotere 
kredietbehoefte de afgelopen jaren?

 

218 Kunt u toelichten waarom er niet voor is gekozen ook het 
borgstellingspercentage van starters binnen de BMKB-regeling te verhogen?

 

219 Welk deel van de aanvragen van kredieten door het MKB bij banken is in de 
afgelopen vijf jaar toegewezen, toegewezen met borgstelling BMKB, 
respectievelijk afgewezen? 

 

220 Welk ‘probability of default’ percentage hanteert u bij de inzet van de 
borgstellingsregeling BMKB? 

 

221 Wat zijn de voor- en nadelen van een lager ‘probability of default’ 
percentage?

 

222 Welk deel van de aanvragen van kredieten bij banken is in de afgelopen vijf 
jaar doorverwezen naar Qredits?

 

223 Met hoeveel procent verwacht u dat het gebruik van de BMKB in 2014 zal 
stijgen? 

 

224 Kunt u toelichten waarom Qredits in 2013 en 2014 kredieten verstrekt tot € 
100.000 à € 150.000?

 

225 Welk deel van de facturen van het MKB betalen de diverse 
overheidsniveaus binnen de wettelijke termijn van 30 dagen?

 

226 Welke indicator geldt voor de verinnerlijking (bij beleidsambtenaren) van 
regeldruk en administratieve lasten?

 

227 Kunt u toelichten waarom bij de indicator ‘netto verlaging regeldruk’ de 
raming 2014 niet is opgenomen?

 

228 Wanneer verwacht u dat de digitale ondernemerspleinen beschikbaar zullen 
zijn voor ondernemend Nederland? 

 

229 Wat vindt u de belangrijkste reden voor het vergroten van het aandeel 
duurzame energie?

 

230 Hoeveel op wereldschaal concurrerende grootverbruikers zijn er op dit 
moment in Nederland en hoeveel energie (uitgedrukt in percentage van 

 



totale finale energiegebruik en hoeveelheid PJ) gebruiken deze bedrijven bij 
benadering?

231 Op welk moment worden extra maatregelen, die eventueel nodig zijn om de 
energiebesparingsdoelen uit het energieakkoord te realiseren, voorbereid 
zodat deze, indien nodig, direct in 2016 kunnen worden ingevoerd?

 

232 Op welke termijn komen de partijen met een samenhangend plan om 
industriële restwarmte beter te benutten?

 

233 Zijn er al voorstellen gekomen van marktpartijen om al in 2014 een 
demonstratiepark voor windmolens te realiseren? Zo nee, wanneer worden 
die voorstellen alsnog verwacht?

 

234 Op welke termijn worden de scherpe duurzaamheidscriteria voor biomassa 
bijstook nader uitgewerkt?

 

235 Op basis van welke set duidelijk gedefinieerde criteria wordt de voortgang 
van het Energieakkoord in 2016 beoordeeld?

 

236 Kunnen de gebruikers van de regeling voor decentrale energie, gezien de 
evaluatie over vier jaar, zeker zijn dat de voorwaarden voor hun investering 
ten minste tien jaar onveranderd blijven? Zo nee, waarom niet? Zo ja, op 
welke wijze wordt dit gegarandeerd?

 

237 Op welke wijze wordt nu gegarandeerd dat de Wet milieubeheer, wat betreft 
het verplicht nemen van energie-efficiencymaatregelen die in vijf jaar 
worden terugverdiend, nu wel door alle gemeenten wordt gehandhaafd en 
heeft de Vereniging voor Nederlandse Gemeenten (VNG) toegezegd dit 
daadwerkelijk te gaan doen?

 

238 Wordt bij windenergie op zee ook gekeken naar zogenaamde ‘nearshore’ 
locaties, dus vlakbij de kust? Zo ja, wanneer worden deze locaties bekend? 
Zo nee, waarom niet?

 

239 Wanneer wordt het besluit over een net op zee precies genomen en op welke 
wijze wordt gezorgd dat TenneT voldoende financiering krijgt?

 

240 Is het, om echt grote stappen te zetten op het gebied van cascadering, niet 
ook noodzakelijk om prikkels voor het inzetten van hoogwaardige 
producten voor laagwaardig gebruik (het chemisch toepassen van biomassa 
in plaats van gebruiken voor energieopwekking) in te voeren? Zo ja, op 
welke wijze wordt dit gedaan? Zo nee, waarom niet?

 

241 Is het mogelijk om recente projecten, waarbij kleinschalige corporaties via 
de SDE+-regeling subsidie hebben aangevraagd, alsnog de ruimte te geven 
om gebruik te maken van de nieuwe regeling? Zo nee, waarom niet?

 

242 Klopt het dat door ingebruikname van drie nieuwe kolencentrales € 25 tot 
50 mln extra inkomsten uit de kolenbelasting gegenereerd zal worden en 
kunnen deze middelen ingezet worden voor duurzame energie? 

 

243 Wanneer wordt de uitspraak verwacht van de Hoge Raad inzake de splitsing 
van Eneco en Delta? 

 

244 In pijler zeven van het SER Energieakkoord (punt 9) staat dat er volgend 
jaar een fiscale pilot start met mobiliteitsbudgetten, maar in zijn brief van 17 
september jl. schrijft de staatssecretaris van Financiën dat er geen aanleiding 
meer is om een pilot te starten, kunt u bevestigen dat de afspraak in het SER 
Energieakkoord leidend is en dat er volgend jaar pilots kunnen plaatsvinden, 
waaraan het Rijk waar nodig medewerking verleent?

 

245 Nu ECN en Planbureau voor de Leefomgeving (PBL) in de doorrekening 
van het energieakkoord een post van € 18 mln voor de Energie Belasting 
korting voor energie coöperaties in 2020 verwachten, waarom is er dan een 

 



begroot bedrag van slechts € 10 mln jaarlijks structureel op gebaseerd zoals 
gemeld in de Miljoenennota? 

246 Wat is de consequentie voor de elektriciteitsprijs als in 2016 en 2017 circa 
15% van de op een gemiddelde dag in Nederland verbruikte goedkope 
kolenstroom wegvalt wegens het sluiten van de kolencentrales terwijl dit 
dan slechts voor een beperkt deel wordt opgevangen door gesubsidieerde 
stroom, maar voor het overgrote deel door het duurdere gas of import van 
(kolen)stroom? 

 

247 Waarom zijn de netwerkkosten niet meegenomen in de doorrekening van 
het Energieakkoord en bent u bereid om dit in een update van de 
doorrekening alsnog te doen? 

 

248 Hoeveel huishoudens maken er, volgens het referentie pad van de 
doorrekening van het Energieakkoord, gebruik van de fiscale regelingen 
voor decentrale opwekking waaronder de salderingsregeling? 

 

249 Kunt u aangeven hoeveel huishoudens er momenteel niet of slechts 
gedeeltelijk een bijdrage leveren aan de energiebelasting en opslag 
duurzame energie, omdat zij gebruik maken van de fiscale voordelen op 
zonnepanelen? 

 

250 Hoe ontwikkelt het aantal huishoudens, dat naar verwachting gebruik gaat 
maken van de verschillende fiscale stimuleringsmaatregelen decentrale 
opwekking, zich over de periode 2013 t/m 2020 en kunt u daarbij tevens de 
bedragen aan energiebelasting en opslag duurzame energie vermelden die de 
schatkist hierdoor naar verwachting misloopt? 

 

251 Kunt u aangeven in hoeverre het rapport van TNO “Naar een 
toekomstbestendig energiesysteem voor Nederland” is meegenomen in de 
doorrekening van het Energieakkoord en daarbij aangeven hoe die € 49 mld 
per jaar aan fossiele brandstoffen gerelateerde inkomsten, zoals vermeld in 
tabel twee pagina 9, voor de schatkist zich de komende jaren als gevolg van 
het energieakkoord verder ontwikkeld en welk verlies van banen daarmee 
gepaard gaat en dit bij voorkeur overzichtelijk in een tabel weergeven? 

 

252 Wat is uw reactie op de kritiek van de Europese Investeringsbank (EIB) 
aangaande het welvaartsverlies van € 6 mld als gevolg van het 
Energieakkoord en is er ook rekening gehouden met de verwachte 
beschikbaarheid van Nederlandse technici voor de door het energieakkoord 
gecreëerde banen gezien het huidige tekort? 

 

253 Kunt u aangeven waarom u uitgaat van een dalende energieprijs terwijl in de 
doorrekening juist wordt uitgegaan van een stijgende energieprijs tot aan 
2020? 

 

254 Kunt u de tabel: “geraamde kasuitgaven en gevolgen voor de 
lastenontwikkeling 2013–2031” die de Eerste Kamer bij de behandeling van 
de Wet opslag duurzame energie heeft ontvangen van een update voorzien 
gezien de wijzigingen van het Energieakkoord? 

 

255 Kunt u aangeven hoeveel MW aan wind op zee u middels het 
energieakkoord dicht bij de kust, oftewel de 12 mijlszone, wilt realiseren en 
in hoeverre dit verschilt ten opzichte van de eerdere plannen? 

 

256 Kunt u aangeven wat de verwachte kosten zijn voor de aansluiting van wind 
op zee en of deze kosten bovenop de eerder door netbeheer NL geschatte 
kosten van € 20-71 miljard voor aanpassing van het netwerk komen? 

 

257 Waarom wordt er niet uitgegaan van groei van energie coöperaties maar in 
de begroting uitgegaan van een structureel, gelijkblijvend bedrag van € 10 

 



mln? 
258 Hoeveel euro’s worden onder de SDE+ precies per jaar aanbesteed zodat de 

14% duurzame energie in 2020 en de 16% duurzame energie in 2023 wordt 
gehaald en wat zijn de bedragen per jaar voor de periode 2014-2023? 

 

259 Kunt u per jaar aangeven voor welk bedrag verplichtingen als gevolg van de 
SDE+ worden aangegaan in de periode tussen 2014 en 2023?

 

260 Kunt u aangeven voor welk bedrag verplichtingen kunnen worden 
aangegaan specifiek voor wind op zee binnen de SDE+ per jaar voor de 
periode 2014-2023?

 

261 Kunt u (per tariefschaal en per jaar) aangeven welke verhoging van de 
Energiebelasting er samenhangt met respectievelijk de € 400 mln voor 
woningcorporaties, de verkabeling van hoogspanningsnetten, de inzet van 
duurdere wind op zee in plaats van andere vormen van duurzame energie en 
de stimulering van decentrale duurzame energie via de nieuwe 
belastingkorting?

 

262 Hoe bent u van plan de afspraak over het plafond van 25 PJ aan biomassa 
bijstook te verwerken in de SDE+ regeling?

 

263 Is er met de nieuwe bedragen voor de SDE+ voor de komende jaren ook 
rekening gehouden met een apart budget voor een net-op-zee naast de 
projectkosten voor wind op zee? Zo ja welke omvang? 

 

264 Is bij de berekening van de jaarlijkse SDE+ bedragen uitgegaan van een 
lineaire kostendaling bij wind op zee van 5 euro jaarlijks vanaf 150 
euro/MWh in 2015 of is er ruimte voor een kostendaling van 40% die in de 
eerste jaren minder bedraagt?

 

265 Wat gebeurt er met de SDE+ budget voor wind op zee indien er in bepaalde 
jaren vertraging bij de uitrol ontstaat (minder geschikte projecten, vertraging 
bij realisatie)? 

 

266 Kan de berekening die achter het nu verlaagde jaarlijkse SDE+ budget zit, 
aan de Kamer inzichtelijk gemaakt worden (basisbedragen per techniek 
maal verwachte omvang van de techniek)? Zo nee, hoe zijn de nieuwe 
bedragen voor de SDE+ voor de komende jaren dan bepaald?

 

267 Wordt het SDE+ budget aangepast indien de veronderstelde kostendaling 
per techniek anders dan verwacht ontwikkeld; of wanneer goedkopere 
technieken anders dan verwacht van de grond komen?

 

268 Zijn de begrootte budgetten voor de SDE+ berekend met een lagere basis- 
elektriciteitsprijs dan tot nu toe wordt gehanteerd gezien de verwachte 
daling van de stroomprijzen, en zo ja welke prijs?

 

269 Is er een budget voor een demonstratiepark wind op zee te beschikken in 
2014, zoals genoemd in het Energieakkoord? Zo ja, welk? 

 

270 Hoeveel geld van de SDE+ gaat er naar de verschillende soorten energie in 
het komende jaar en de jaren daarna, kunt u dat specificeren? Dus hoeveel 
geld is er beschikbaar voor biogas, voor windenergie, voor zonne-energie 
etc.?

271 Kunt u een toelichting geven op de belangrijkste successen van de topsector 
Energie?

 

272 Wat is de omvang voor 2014 en voor de jaren daarna van het binnen de 
SDE+ afgezonderde deel voor de innovatie? Welke andere middelen zijn er 
voor innovatie?

 

273 Nederland kent een grote potentie voor de toepassing van geothermie, hoe 
wordt, naast het openstellen van een garantieregeling, de ontwikkeling van 



nieuwe technologie gestimuleerd en kan dit worden gestimuleerd in de 
topsector energie? 

274 Op basis van welke berekening komt u tot het bedrag van € 78 mln voor de 
compensatie van de indirecte kosten in het kader van het Emissions Trading 
System (ETS)?

 

275 Hoeveel miljoen euro is structureel nodig zijn om de grootverbruikers te 
compenseren voor jaarlijkse ETS kosten; bij een CO2 prijs van € 75 mln, de 
prijs die nodig is om Carbon Capture and Storage (CCS) rendabel te maken 
zoals berekend door Energy Valley?

 

276 Hoe staat het met de uitvoering van de toezegging dat per 1 januari 2014 een 
lager transporttarief zal gaan gelden voor gasopslagen?

 

277 Wanneer denkt u de langetermijnvisie op de positie van CCS aan de Kamer 
toe te zenden?

 

278 Kunt u uiteenzetten of en zo ja hoeveel geld u heeft gereserveerd ten 
behoeve van de opslag van CO2 en waar het in de begroting is opgenomen?

279 Stimuleert u de potentie van geothermie, naast het openstellen van een 
garantieregeling, op een andere wijze?  

 

280 Kunt u inzicht geven in de benutting van de garantieregeling geothermie?  
281 Kunt u aangeven wat tot dusverre de verhouding is tussen de totale 

gemaakte kosten om elektrisch rijden in Nederland te faciliteren en het 
aantal 100% elektrische auto’s dat in Nederland rondrijdt? 

 

282 Kunt u aangeven waarom er zo’n enorm verschil zit op het gebied van 
geothermie tussen de potentie van 1500 PJ van bekende lagen in Nederland 
die de branche zelf aangeeft en het potentieel van 11 PJ in 2020 wat u in de 
begroting aangeeft? 

 

283 In hoeverre onderneemt u nu al acties ten aanzien van de uitkoopregeling 
hoogspanningslijnen?

284 Kunt u toelichten waarop u de licht dalende tot stabiele olieprijs baseert 
voor 2014 en in de Miljoenennota waar die zelfs tot 2017 licht dalend tot 
stabiel wordt geraamd en hoe verhoudt zich dat tot de aanname van 
stijgende energieprijzen in het SER-akkoord?

 

285 Kunt u toelichten of de afname per jaar van het gewonnen volume aardgas 
uit kleine velden het gevolg is van de afgenomen winbare hoeveelheid of 
van een andere ontwikkeling en hoe schat u de ontwikkeling van de 
gewonnen volumes uit kleine velden in voor de komende jaren?

 

286 Wordt de afschaffing van de Energie-investeringsaftrek (EIA) voor SDE+ 
projecten met terugwerkende kracht gecompenseerd door een aanpassing 
van de SDE+ beschikking voor deze projecten? 

 

287 Wanneer gaat u uiterlijk de aanvullende afspraken met bedrijven die onder 
het MEE-convenant vallen vastleggen, en hoe wordt de Kamer hierover 
geïnformeerd? 

 

288 Beschouwt u de in hoofdstuk 13 van het Energieakkoord door de partijen 
zelf benoemde 9 PJ als de minimumopbrengst die de gesprekken en 
individuele afspraken met de MEE-convenantspartijen gezamenlijk moeten 
opleveren?

 

289 Hoe worden de verschillende projecten die deel uit maken van het 
InnovatieNetwerk geborgd binnen het TKI?

 

290 Kunt u specificeren hoe de uitgaven binnen het TKI verdeeld zijn, 
waaronder voor het InnovatieNetwerk?

 

291 Is het aantal inhoudelijk specialisten per Directoraat Generaal (DG)  



gereduceerd als gevolg van de taakstelling?
292 Kunt u een nadere uitsplitsing geven van de bezuinigingen als gevolg van de 

taakstelling op artikel 14 in de jaren 204, 2015, 2016 en 2017? 
 

293 Kunt u een nadere uitsplitsing geven van de bezuinigingen als gevolg van de 
taakstelling op artikel 18 in de jaren 2014, 2015, 2016, 2017?

 

294 Is de subsidieregeling voor plaatsing van zonnepanelen en verwijderen van 
asbestdaken onderdeel van het onderzoek dat in 2014 wordt uitgevoerd?

 

295 Kan de beleidsdoorlichting over het artikel ‘Een doelmatige en duurzame 
energievoorziening’ voor de begrotingsbehandeling aan de Kamer worden 
gestuurd?

 

296 Is de compensatie Energie-intensieve bedrijven aangemeld bij en/of 
goedgekeurd door de Europese Commissie?

 

297 Welke bedrijven komen in aanmerking voor de Compensatie Energie-
intensieve bedrijven (ETS) en zijn dit alle ETS bedrijven?

 

298 Welke definitie wordt gehanteerd voor een "energie intensief bedrijf"?  
299 Kunt u een uitsplitsing geven van de verdeling van de Compensatie Energie-

intensieve bedrijven per branche?
 

300 Kunt u een uitsplitsing geven van de verdeling van de Compensatie Energie-
intensieve bedrijven per bedrijf?

 

301 Op basis van welke CO2 prijs wordt de Compensatie Energie-intensieve 
bedrijven bepaald?

 

302 Hoe verhoudt de Compensatie Energie-intensieve bedrijven zich tot de 
vrijstellingsregelingen binnen de Energiebelasting en de SDE+ voor 
grootverbruikers en de daarmee samenhangende convenanten?

 

303 Wat is het aandeel binnen de prijs/concurrentiepositie van de CO2 prijs voor 
de verschillende branches die in aanmerking komen voor de Compensatie 
Energie intensieve bedrijven/

 

304 Is de Compensatie Energie-intensieve bedrijven gebaseerd op de huidige 
ETS prijs van rond de 5 euro per ton, of stijgt deze mee als de ETS prijs 
stijgt?

 

305 Wat was de dekking voor het invoeren van de Compensatie Energie-
intensieve bedrijven?

 

306 Hoe kan er met terugwerkende kracht een schuif binnen de SDE regeling 
plaatsvinden naar 2013? 

 

307 Kunt u aangeven wat de noodzakelijke tariefsverhogingen zijn voor de 
genoemde nutsvoorzieningen per eiland, met en zonder de 
overgangsregeling?

 

308 Welke green deal betreft dit?  
309 Kunt u aangeven, op basis van de rapporten van dit voorjaar, hoeveel hoger 

de statistische kans op zware aardbevingen in 2014 is door de toegenomen 
winning van aardgas in Groningen gedurende 2013?

 

310 Wanneer is, volgens de laatste inzichten over de winning, gas niet meer 
rendabel te winnen uit het Groningenveld? 

 


